
ЗФ ДМетІ-ЗІІ-ЗДІА – 55!

сайті ЗДІА у рубриках: «Перший ректор Ю.М. Потебня», «Хроніка 
минулого», «Ретро фотовиставка», а також у архівних номерах газети 
«Академія»…

***
Про свою альма матір з теплотою і сердечністю згадують 

випускники вишу різних років. Згадують роки навчання, участь у 
будівельних загонах під час будівництва корпусів академії, корпусів 
спортивно-оздоровчого комплексу «Запорізька Січ» ... Хтось пам’ятає 
про студентський центр мистецтв, хтось – про зародження в нашому 
інституті студентського самоврядування всього регіону, хтось – про 
інші традиції, які з «легкої руки» ЗІІ стали загальноміськими. Словом, 
нам є що пам’ятати та є чим пишатися!

НАРОДЖЕНА ІНДУСТРІЄЮ ЗАПОРІЗЬКОГО КРАЮ...

В те далекие светлые дни... 
(воспоминания 1964-го года)

В 1964-м году наша группа МЦ-64-д стала первой группой 
дневного отделения при вечернем факультете ДМетИ. В этот же год из 
Днепропетровска перевели со 2-го по 5-й курс студентов дневной формы 
обучения специальности металлургия цветных металлов и по одной группе 
1-го курса специальностей ЭСС и Мз (механики). Последних перевели на 
один учебный год.

Территориально институт представлял собой два разрозненных здания: 
нынешний административный корпус и корпус, выходящий на пр. Ленина, 
при этом главный вход института оставался последней руиной времен ВОВ.

На месте второго лабораторного корпуса был сквер, а на том месте, где 
институтом было построено кафе “Романтики” (ныне магазин “Эльдорадо”) 
– разрушенный фонтан. 

Вот с этого момента, кроме основной профессии, мы и приобщались 
к профессии строителя. Строить и убирать надо было многое. Сначала 
мы убирали мусор, который оставили прежние хозяева (институт 
усовершенствования врачей). Затем строили переход между двумя зданиями. 
За годы учебы пришлось принимать участие в строительстве спортивной 
площадки (на месте нынешнего второго лабораторного корпуса), строить 
базу отдыха на о. Хортица, строить главный вход в институт, возводить 
здание первого лабораторного корпуса. Все эти работы мы проводили не 
за счет занятий или зачетов, а на субботниках и воскресниках, а также во 
время летних и зимних каникул. 

Это очень сплачивало коллектив, и мы до сих пор вспоминаем с очень 
большой добротой те наши студенческие годы, особенно первый учебный 
год, когда деканом нашего факультета был Юрий Михайлович Потебня, 
а его замом – Василий Степанович Гавриш,  Учителя и Люди с большой 
буквы. 

Коллектив студентов и преподавателей жил одной большой семьей, нас 
было немного, и мы все знали друг друга. Актового зала не было, на месте 
нынешней бухгалтерии был некогда зал, а у нас большая аудитория. И вот 
в этом помещении проходили у нас вечера. 

В художественной самодеятельности принимали участие как студенты, 
так и преподаватели. Запомнилось великолепное исполнение романсов 
Валерией Ивановной Мелентьевой, впоследствии куратора нашей группы. 
Художественной самодеятельностью также на общественных началах 
руководила Валентина Ивановна Волчо, и самодеятельность у нас была на 
высоте! Вечера проводили ко всем праздникам советского периода. После 
концерта  быстро сдвигались парты и начинались танцы – молодость и 
энергия брали своё! 

В 1965 г. образовался филиал ЗФДМетИ и на дневное отделение приняли 
четыре группы. Из одной такой группы пришел Саша Фурсенко, наш вожак, 
комсорг и отличный товарищ. С его приходом жизнь комсомола приобрела 
новое качество! Под руководством комсомольской организации велись все 
строительные, спортивные и общественные работы.

Нас в шутку называли «инженерно-спортивным институтом со 
строительным уклоном». В этом же году поступили ребята-гандболисты, 
которые на наших глазах из команды ДСШ выросли до мастеров высшей 
Лиги и в дальнейшем до олимпийских чемпионов. Мы все «болели» 
гандболом и не пропускали ни одной игры!

Институт рос, нам было тесно и теперь вся культмассовая работа уже 

перемещалась в ДК Кирова, где у 
нас были вечера и встречи КВН 
со студентами других институтов 
города. Хоть мы и были самым 
молодым институтом, но энергии и 
запала у нас было не меньше, чем 
у студентов маститых институтов, 
таких, например, как ЗМИ.

Мы не только работали на 
стройках, но и хорошо отдыхали. 
Так после 3-его курса нашу группу 
наградили поездкой на ВДНХ 
Украины в г. Киев, где мы провели 
незабываемые дни, побывав в 
театрах, на экскурсиях и выставках. 
А после этого разъехались на про-
изводственную практику по всему 
Союзу! 

У меня практика проходила на 
заводе “Победит” в г. Орджоникидзе 
(ныне Владикавказ), ребята уехали 
в Алмалык, на Урал, Северный 
Казахстан и другие города Союза.

За время учебы мы побывали 
на практиках на различных 
предприятиях цветной металлургии, 
и каждый раз в разных городах! 
Мне довелось проходить практику в 
Волгограде на алюминиевом заводе 
и на ЗТМК в г. Запорожье. 

В институте работало несколько 
секций и кружков. В одной из из 
таких секций – в туристической, 
занималась и я, а руководила сек-
цией, опять-таки на общественных 
началах, Нелля Максимовна 
За-бора-Бутенко (Завиновская). Мы 
побывали в походах по родному 
краю, по горному Кавказу, побывали 
в Дагомысе, Сочи, Красной Поляне.

В 1969 году мой курс закончил 
институт и наш выпускной 
ве-чер состоялся на о. Хортица, 
в той столовой и на той базе, 
которую методом комсомольской 
стройки построили мы, студенты 
Запорожского филиала ДМетИ.

После окончания института и до 
ухода на пенсию моя жизнь была 
связана с моим родным ЗФДМетИ, 
ЗИИ и ЗГИА.

Выпускница гр. МЦ-64-д 
Наталья Филипповна Игнатенко,
 бывший старший преподаватель

кафедри МЧМ



ПОДІЇ ЛИСТОПАДА
Від мрії до реальності

За ініціативи Сектора сприяння 
працевлаштуванню ЗДІА в 
академії регулярно проходять 
зустрічі та майстер-класи з 
підприємствами Запоріжжя. Ці 
заходи спрямовані на проведення 
професійних тестувань 
студентів, на максимально повне 
ознайомлення старшокурсників з 
можливостями працевлаштування 
на підприємства, на проходження 
там тестування і в перспективі – 
оформлення на роботу. 

Одну з таких зустрічей Сектором 
сприяння працевлаштуванню 
проведено  за участю ТОВ 

«Український Рітейл» (мережа 
фрешмаркетів «Брусничка»).
На зустрічі були присутні сту-
денти 5-х курсів спеціальностей 
теплоенергетика, гідроенергетика, 
економіка підприємства, 
менеджменту організацій та 
представники торгової мережі 
фрешмаркетів «Брусничка» ТОВ 
«Український Рітейл». За станом 
на червень 2014 року кіль-кість 
магазинів ТОВ «Український 
Рітейл» мережі «Брусничка» 
складає 134  торгові одиниці, у 
тому числі в Запорізькій області. 

Торгова мережа запрошує на 
работу молодих спеціалістів, дає  
можливість студентам пройти 
практику, де вони отримують 
практичні знання про професію 
та мають можливість подальшого 
працевлаштування.

Особливу увагу компанія  
приділяє навчанню студентів, що 
важливо у складні економічні часи. 

Під час презентації відбулося 
анкетування, і зацікавлені студенти 
зможуть пройти навчання у 
лю-тому-березні місяці 2015 року  
у Дніпропетровську.

Сектор сприяння 
працевлаштуван-ню ЗДІА 
сподівається  на подальше 
співробітництво з компанією з 
питань працевлаштування та 
практики студентів і випускників 
нашого вишу.

Окрім того, що Україна регулярно посилає своїх сту-
дентів, молодих науковців за програмами студентського 
обміну, наші студенти мають величезні можливості 
отримати іноземні стипендії та гранти. Багато грантів 
і стипендій надають компанія Google, австрійські, 
італійські, німецькі, англійські, фінські, польські виші, 
якщо зауважили у молодого вченого потенціал і глибокі 
знання.

Огляд грантів: наукові стажування, гранти для навчання, 
стипендії, програми на – http://www.chnu.cv.ua/index.php?page=/ua/
grants/main.

За додатковою інформацією звертатися до ауд. Л-306. Відповідальний – 
заст. декана ФЕУ доц. каф. ІТЕББ І.О. Клопов.

Детальніше на Офіційному сайті ЗДІА: www.zgia.zp.ua/gazeta/

Молодь – не тільки резерв трудових ресурсів, а й надійна зміна, 
якій потрібно будувати як власне майбутнє, так і майбутнє всієї країни.  Саме 
особи віком до 35 років формують  особливий спектр ринку праці. З 
одного боку, молоді люди більш мобільні, відкриті, готові до змін, а з іншого – 
випускникам вишів не вистачає відповідного професійного досвіду, щоб  на 
рівні з іншими претендентами боротися  за ту чи іншу посаду.

Запорізький обласний центр зайнятості разом з соціальним партнером 
ТОВ  «Запорізький  титано-магнієвий  комбінат»  протягом  жовтня-
листопада 2014 року започаткували  спільний проект, що включає в себе 
проведення серії майстер-класів для студентів ВНЗ міста, що навчаються 
за  спеціальностями «Менеджмент організацій», «Управління персоналом», 
«Облік і аудит». Метою цього проекту стало розширення  знань молоді про 
сучасні підходи   до пошуку роботи, професійні вимоги до претендентів 
на зайняття посади та розвиток навичок, які є необхідними для побудови 
успішної  кар’єри.

20 листопада 2014 року відбувся майстер-клас для студентів 1-4 курсів 
спеціальності Облік і аудит ЗДІА, який проводили заступник головного 
бухгалтера ТОВ «Запорізький титано-магнієвий комбінат» Немченко Ольга 
Анатоліївна та провідний спеціаліст відділу організації профорієнтації  ЗОЦЗ 
Тетяна Тибій.

Під час події були висвітлені історія становлення професії бухгалтера, 
переваги та недоліки бухгалтерської роботи. Особливу увагу було приділено 
професійному портрету бухгалтера та вимогам до кандидатів на цю 
посаду з боку директорів, податківців та головних бухгалтерів. Не залишилися 
непоміченими проблеми гармонізації та узгодження національних і 
міжнародних стандартів обліку в умовах євроінтеграції.

Учасникам заходу була  надана інформація  про сучасний ринок праці, 
тенденції його розвитку, актуальні у регіоні вакансії. В дискусійній формі 
студентами   були визначені та відпрацьовані  навички, які по-трібні  для 
пошуку роботи. Під часі майстер-класу були розглянуті  питання 
написання резюме та рекомендаційних листів. Під час практичних занять 
студенти здобули навички проходження співбесіди з роботодавцем. 
Особливу  зацікавленість майбутніх бухгалтерів і аудиторів викликало 
обговорення основних кроків побудови кар’єри.

Вважаємо, що такі майстер-класи  допоможуть молоді у майбутньому 
уникнути помилок під час пошуку роботи та  сприятимуть вдалому 
працевлаштуванню. Майстер-клас зацікавив учасників заходу та спонукав  
студентів до подальшого всебічного вивчення майбутньої професії.

Феофанов Л.К., доцент кафедри ОіА

Тетяна Тибій, провідний спеціаліст 


